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Protokół Nr ORN.0002.9.2015 

XI Sesji Rady Miejskiej w Olecku  

odbytej w dniu 29 października 2015 roku  

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Olecku 
 

 Sesję rozpoczęto o godzinie  13:00 

              zakończono o godzinie  16:00 

 

Sesji przewodniczył                                    Przewodniczący  Rady Miejskiej  

- Karol Sobczak  

 

Protokołowała                                             Inspektor  Wydziału ORN UM  

- Karolina Kuskowska 

 

Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej. Witał radnych przybyłych  

na sesję, witał Burmistrza – Wacława Olszewskiego, Zastępcę Burmistrza – Henryka 

Trznadla, Naczelnik Wydziału Prewencji i Ruchu Drogowego Komendy Powiatowej Policji 

w Olecku – Ewę Papadopulu, Naczelnika Urzędu Skarbowego w Olecku – Janusza 

Żukowskiego, kierowników jednostek podległych Radzie Miejskiej, prezesów spółek, 

kierowników wydziałów Urzędu Miejskiego, sołtysów, przewodniczących rad i zarządów 

osiedli oraz mieszkańców biorących udział w sesji. 

  

Na podstawie listy obecności stwierdził, iż na stan 21 radnych w sesji uczestniczy  

15 radnych, co stanowi wystarczające quorum do odbycia sesji i podejmowania 

prawomocnych uchwał. 6 radnych przybyło na sesję podczas jej trwania. 

 

W załączeniu do protokołu: lista obecności radnych, lista obecności sołtysów  

oraz przewodniczących rad i zarządów osiedli.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i ustalenie porządku obrad.  

2. Informacja Burmistrza o działalności w okresie międzysesyjnym. 

3. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych  

w okresie od ostatniej sesji. 

4. Informacja Burmistrza o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 

2014/2015.  

5. Analiza oświadczeń majątkowych.  

6. Interpelacje oraz odpowiedzi na interpelacje radnych. 

7. Wnioski i oświadczenia radnych. 

8. Uwagi i wnioski Sołtysów, Przewodniczących Rad i Zarządów Osiedli, radnych 

Oleckiej Rady Młodzieżowej oraz innych osób zainteresowanych, dotyczące 

projektów uchwał.   

9. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) wyrażenia zgody na zbycie w formie darowizny nieruchomości położonych  

na terenie Gminy Olecko, 

b) wyrażenia zgody na nieodpłatne udostępnienie nieruchomości w drodze 

bezprzetargowej, 

c) uchwalenia wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem 

Gminy Olecko na lata 2016-2020, 

d) uznania wezwania do usunięcia naruszenia prawa za bezzasadne, 
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e) wyrażenia zgody na przystąpienie do realizacji zadania inwestycyjnego  

w ramach Programu rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej  

na lata 2016-2019, 

f) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości, 

g) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych, 

h) zmiany budżetu gminy na 2015 rok. 

10.  „Głos wolny, wolność ubezpieczający”.  

11. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, czy są uwagi lub wnioski do porządku obrad sesji. 

 

Uwag do porządku obrad sesji nie zgłaszano.  

 

Do punktu 2 – Informacja Burmistrza o działalności w okresie międzysesyjnym. 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski  

poinformował, że w okresie międzysesyjnym wydał następujące zarządzenia: 

 Nr ORN.0050.148.2015 z dnia 29 września 2015 r. w sprawie wyznaczenia 

podmiotów, w których jest wykonywana kara ograniczenia wolności oraz praca 

społecznie użyteczna na terenie Gminy Olecko, 

 Nr ORN.0050.149.2015 z dnia 29 września 2015 r. w sprawie przyznania stypendiów 

w dziedzinie nauki, w dziedzinie artystycznej oraz w dziedzinie sportu, 

 Nr ORN.0050.150.2015 z dnia 29 września 2015 r. w sprawie przeznaczenia  

do sprzedaży oraz ogłoszenia wykazu nieruchomości położonej na terenie Gminy 

Olecko, 

 Nr ORN.0050.151.2015 z dnia 30 września 2015 r. w sprawie zaciągnięcia kredytu 

krótkoterminowego na pokrycie występującego w ciągu roku przejściowego deficytu 

budżetu Gminy Olecko na 2015 rok, 

 Nr ORN.0050.152.2015 z dnia 30 września 2015 r. w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Olecko na lata 2015 – 2024, 

 Nr ORN.0050.153.2015 z dnia 30 września 2015 r. w sprawie zmiany budżetu gminy 

na 2015 rok, 

 Nr ORN.0050.154.2015 z dnia 1 października 2015 r. w sprawie zwołania zebrania 

wyborczego w Sołectwie Szczecinki, 

 Nr ORN.0050.155.2015 z dnia 1 października 2015 r. w sprawie zmiany Zarządzenia 

ORN.0050.146.2015 z dnia 17 września 2015 r. w sprawie przeprowadzenia 

konsultacji społecznych projektu „Zintegrowanej koncepcji budowy tras rowerowych 

w granicach administracyjnych gminy Olecko”, 

 Nr ORN.0050.156.2015 z dnia 5 października 2015 r. w sprawie powołania 

obwodowych komisji wyborczych, 

 Nr ORN.0050.157.2015 z dnia 6 października 2015 r. w sprawie powołania 

operatorów informatycznej obsługi obwodowych komisji wyborczych w wyborach  

do Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej i do Senatu Rzeczypospolitej Polskiej, 

zarządzonych na dzień 25 października 2015 r., 

 Nr ORN.0050.158.2015 z dnia 9 października 2015 r. w sprawie przeznaczenia  

do sprzedaży oraz ogłoszenia wykazu nieruchomości położonych na terenie Gminy 

Olecko, 

 Nr ORN.0050.159.2015 z dnia 13 października 2015 r. w sprawie przeprowadzenia 

konsultacji społecznych Prognozy oddziaływania na środowisko projektu Strategii 

Rozwoju Miasta i Gminy Olecko do roku 2025, 
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 Nr ORN.0050.160.2015 z dnia 26 października 2015 r. w sprawie przeprowadzenia 

konsultacji społecznych projektu uchwały Rady Miejskiej w Olecku w sprawie 

przyjęcia rocznego programu współpracy na 2016 rok Gminy Olecko z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego. 

 

Inne informacje z okresu międzysesyjnego: 

 

 Ogłoszono:    

 kolejny przetarg na sprzedaż dwóch nieruchomości gruntowych odpowiednio  

o powierzchni 0.0962 ha i 0.0683 ha,  przeznaczonych pod zabudowę mieszkaniową 

jednorodzinną wraz z udziałami w ½ części drogi dojazdowej o powierzchni  

0.0244 ha, położonych w Olecku na zapleczu ulicy Żeromskiego. Przetarg  zostanie 

przeprowadzony w dniu 24 listopada 2015 r., 

 kolejny (piąty) przetarg na sprzedaż nieruchomości gruntowej o powierzchni  

1.1977 ha położonej w Olecku  na Osiedlu Siejnik II z przeznaczeniem pod zabudowę 

handlową. Przetarg  zostanie przeprowadzony w dniu 1 grudnia 2015 r. 

 

 Rozstrzygnięto przetargi na sprzedaż: 

 nieruchomości gruntowej o powierzchni 0.4675 ha położonej  w  obrębie Babki 

Oleckie, przeznaczonej na cele rolne i leśne. Nieruchomość zostanie zbyta  

za cenę  10.700,00 zł brutto, 

 5 nieruchomości przeznaczonych pod zabudowę mieszkaniową jednorodzinną 

położonych w Olecku przy ulicy Syrokomli. Łącznie nieruchomości  

o pow. 0.3685 ha sprzedano za kwotę 547 386,90 zł brutto. 

 

 Nie doszły do skutku:  

 przetarg na sprzedaż nieruchomości gruntowej o powierzchni 0.2552 ha położonej  

w obrębie Kijewo, gmina Olecko przeznaczonej na cele rolne, 

 przetarg na sprzedaż nieruchomości o powierzchni 0.0805 ha położonej w Olecku  

na zapleczu ulicy Kościuszki z przeznaczeniem pod zabudowę wielorodzinną, 

 na sprzedaż nieruchomości gruntowej o powierzchni 0.0710 ha zabudowanej    

budynkiem mieszkalnym wpisanym do rejestru zabytków oraz dwoma budynkami 

gospodarczymi położonej w Olecku przy ulicy Armii Krajowej 16, 

 na sprzedaż nieruchomości gruntowej o powierzchni 0.2176 ha położonej  w  obrębie 

Babki Gąseckie, przeznaczonej pod zabudowę mieszkaniową jednorodzinną,  

 na sprzedaż  trzech nieruchomości gruntowych odpowiednio o powierzchni 0.1183 ha,  

0.1255 ha i 0.1245 ha,  położonych w Olecku  na  Osiedlu Siejnik II z przeznaczeniem 

pod zabudowę mieszkaniową jednorodzinną, 

 rokowania na sprzedaż nieruchomości gruntowej o powierzchni 0.3141 ha, 

przeznaczonej pod zabudowę handlową  przy ulicy Wiejskiej. 

 

 Zawarto akty notarialne na sprzedaż: 

 nieruchomości pod zabudowę wielorodzinną  przy ulicy Parkowej w Olecku, 

 kompleksu 28 działek pod zabudowę garażową na Osiedlu Siejnik I w Olecku, 

 w trybie bezprzetargowym nieruchomości położonej w Olecku przy ulicy 

Jagiellońskiej z przeznaczeniem na poprawę warunków zagospodarowania  

nieruchomości przyległej, 

 lokalu mieszkalnego na rzecz najemcy w budynku położonym w Olecku  

przy ulicy 1 Maja 13. 
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 Zadania zakończone: 

 Budowa ulicy Chopina w Olecku. Ogółem koszt: 171 363,00 PLN. 

 Budowa oświetlenia Biała Olecka. Ogółem koszt: 104 979,75 PLN. 

 Budowa oświetlenia i odwodnienia terenów zielonych przy ul. Broniewskiego  

w Olecku. 

 Budowa ul. Syrokomli  w  Olecku. Wartość robót -  104.000,00 zł.   

 Budowa boiska wielofunkcyjnego Ślepie –  Fundusz Sołecki. 

 

 Zadania w trakcie realizacji:  

 Przebudowa drogi Szczecinki – Borawskie. Termin realizacji (odbiór robót):  

30 października 2015 r. 

 Budowa przepustu na rowie melioracyjnym w Jaśkach gm. Olecko.  

 Budowa budynku socjalnego – projekt budowlany.  

 Przebudowa targowicy miejskiej – projekt budowlany.  

 Zagospodarowania plaży gminnej „Szyjka” – projekt budowlany.  

 Przebudowa altany w parku przy ul. Gołdapskiej w Olecku. Termin wykonania:  

30 listopada 2015 r. 

 Projekt linii oświetleniowej ul. Sembrzyckiego. 

 Zagospodarowanie terenu na zapleczu ulicy Kolejowej 29 – 31. Trwa procedura 

przygotowania postępowania przetargowego na wykonanie kanalizacji deszczowej  

na przedmiotowym terenie.  

 Koncepcja budowy ścieżek rowerowych na terenie gminy Olecko. Trwają konsultacje 

społeczne projektu. 

 Zagospodarowanie terenu przy ul. Sokolej. 

 Modernizacja boiska sportowego w Zatykach – Fundusz Sołecki. Termin wykonania 

robót: 15 listopada 2015 r. 

 Budowa ogrodzenia terenu rekreacyjnego wraz z zagospodarowaniem w Olszewie  

– Fundusz Sołecki. Termin wykonania robót: 30 listopada 2015 r. 

 Budowa drogi dojazdowej na TAG – projekt. 

 Budowa przepustu w drodze gminnej Świdry – Gąski. Termin wykonania  robót:  

30 listopada 2015 r.  

 Projekt budowy drogi gminnej Dąbrowskie – droga wojewódzka nr 653. 

 Projekt budowy drogi gminnej Sedranki - dr. Wojewódzka nr 653. Termin wykonania 

zamówienia – 21 grudnia 2015 r. 

 

 Trwają konsultacje społeczne Prognozy oddziaływania na środowisko projektu „Strategii 

Rozwoju Miasta i Gminy Olecko do roku 2025”. Konsultacje potrwają do 3 listopada  

2015 r. Opinie i uwagi należy składać poprzez formularz konsultacyjny na adres Urzędu 

Miejskiego w Olecku lub w wersji elektronicznej. Formularz konsultacyjny dostępny  

jest na stronie www.olecko.pl w zakładce Konsultacje społeczne. 

 

 Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy 

Olecko. Od 30 października do 20 listopada br. odbędzie się ponowne wyłożenie  

do publicznego wglądu projektu zmiany studium. Dyskusja publiczna nad przyjętymi  

w projekcie zmianami studium rozwiązaniami odbędzie się w dniu 9 listopada 2015 r.  

w sali konferencyjnej UM Olecko o godz. 13.00. Uwagi do studium należy składać  

na piśmie w nieprzekraczalnym terminie do dnia 11 grudnia 2015 r. 

 

 

http://www.olecko.pl/
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 Z dniem 20 października 2015 r. starodroże drogi krajowej zastąpione obwodnicą Olecka 

posiada status drogi wojewódzkiej, której zarządcą jest Zarząd Dróg Wojewódzkich  

w Olsztynie.  

 Ukończono zagospodarowanie terenu zielonego na Os. Siejnik II tzw. Podkowa.                       

W ramach prac wykonano trawnik na powierzchni ok. 0,4 ha, posadzone zostały drzewa 

ozdobne w ilości 34 sztuk, ustawiono 4 ławki, kosz  na śmieci, 2 betonowe donice  

na kwiaty, a wiosną na tym terenie postawione będą 3 kwietniki - wieże kwiatowe. Łączna 

wartość wykonanych prac wyniosła  67 880,00 zł.   

 W dniu 20 października 2015 r. Gmina podpisała porozumienie oraz deklarację 

przystąpienia do Grupy Zakupowej w sprawie wspólnego przeprowadzenia postępowania 

na zakup energii elektrycznej na rok 2016/2017 w celu uzyskania korzystnej ceny zakupu. 

Liderem grupy zakupowej będzie Powiat Piski.  

 Zakończono modernizację ogrzewania świetlicy wiejskiej w Olszewie. W ramach zadania 

wykonano nowy komin oraz kominek z mechanicznym rozprowadzeniem ciepła. Wartość 

robót wyniosła 19.720 zł. 

 

 Zgodnie z Komunikatem Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego z dnia 19 października 

2015 r. ogłoszona średnia cena skupu żyta za okres jedenastu kwartałów poprzedzających 

kwartał przed rokiem podatkowym 2016 wynosi 53,75 zł za 1 q i jest niższa o 7,62 zł  

w stosunku do roku ubiegłego, czyli spadek o 12,42 %.  Podatek rolny za 1 ha 

przeliczeniowy w bieżącym roku wynosi 153,43 zł. Przy ogłoszonej średniej cenie żyta 

podatek rolny w 2016 roku wynosiłby 134,38 zł. Spadek o 19,05 zł za 1 hektar 

przeliczeniowy. 

 Przypominał, że 15-go listopada mija termin zapłaty czwartej raty podatku rolnego, 

leśnego i od nieruchomości. 

 Informował sołtysów, że diety za przyjazd w celu pobrania oraz rozliczenia 

kontokwitariusza będą wypłacane po rozliczeniu się wszystkich sołtysów, w terminie 

wypłaty wynagrodzenia za inkaso podatków. 

 Na prośbę Wojewody Warmińsko-Mazurskiego przekazał sołtysom informację Ministra 

Finansów dla rolników dokonujących zakupu paliw wykorzystywanych w gospodarstwie 

rolnym, opracowaną w związku z nasileniem zjawiska oszustw w obrocie paliwami.  

Prosił o rozpowszechnienie tej informacji wśród rolników. 

 Producentom rolnym wypłacono w środę kwotę 280.593,10 zł z tytułu zwrotu podatku 

akcyzowego zawartego w cenie oleju napędowego wykorzystywanego do produkcji rolnej. 

 

 12 października 2015 r. odbyła się uroczysta gala, podczas której wręczono Stypendia 

Burmistrza 26 uczniom za szczególne osiągnięcia w dziedzinie sportu, nauki  

i dziedzinie artystycznej. 

 14 października 2015 r. odbyły się obchody Dnia Edukacji Narodowej. W bieżącym roku, 

akademia przygotowywana była przez Gimnazjum z Oddziałami Integracyjnymi  

w Kijewie i Przedszkole z Oddziałami Integracyjnymi w Olecku. Podczas uroczystości 

wręczonych zostało 9 nagród Burmistrza dla nauczycieli gminnych szkół. 

 23 października w Szkole Podstawowej nr 1 im. Henryka Sienkiewicza i Szkole 

Podstawowej nr 3 im. Jana Pawła II w Olecku odbyły się prelekcje dotyczące kampanii 

informacyjnej „Bezpieczna droga do szkoły”. Spotkania poprowadzili inspektorzy 

transportu drogowego z Olsztyna. Przekazali uczniom swą wiedzę  

na temat bezpiecznych zachowań na drogach. Uczniowie otrzymali również materiały 

odblaskowe, m.in. kamizelki, zawieszki i odblaski. 
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 W ramach Programu Odnowy Wsi Województwa Warmińsko-Mazurskiego  

w miejscowości Gąski oraz Lenarty utworzono place zabaw: 

 w Gąskach zostały zakupione 4 urządzenia zabawowe: huśtawka, 2 bujaki 

sprężynowe, karuzela oraz 2 drewniane ławki i 2 kosze na śmieci. W realizację 

projektu zaangażowali się mieszkańcy wsi, którzy czynnie uczestniczyli  

we wszystkich zaplanowanych w ramach projektu pracach, m.in.  

w przygotowaniu terenu pod plac zabaw, montażu urządzeń zabawowych, ławek  

i koszy, sadzeniu roślinności, wykonaniu malowideł ściennych oraz 

porządkowaniu terenu po całej inwestycji. Całkowita wartość projektu wyniosła 

14 300 zł. Przygotowanie terenu i częściowe wyposażenie placu zabaw pokryto 

dodatkowo ze środków funduszu sołeckiego, 

 w Lenartach zostały zakupione 3 urządzenia zabawowe: huśtawka, bujak  

oraz zjeżdżalnia z drabinkami. W realizację projektu również zaangażowani byli  

mieszkańcy wsi, którzy brali czynnie udział m.in. w przygotowaniu terenu pod 

plac zabaw, montażu urządzeń zabawowych i porządkowaniu terenu  

po wykonaniu inwestycji. Całkowita wartość projektu wyniosła 14 285 zł.  

Burmistrz dziękował sołtysom i mieszkańcom za zaangażowanie w powstanie placów zabaw. 

 

 W ROK „MG” zorganizowano liczne wydarzenia kulturalne. 

 Na obiektach Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Olecku odbył się szereg imprez 

sportowych. 

 

 W dniu 16 października br. odbyły się wybory sołtysa w Sołectwie Szczecinki, ponieważ 

dotychczasowy sołtys złożył rezygnację. Sołtysem został Pan Grzegorz Dwojakowski, 

którego witał serdecznie w gronie sołtysów. 

 Zbliża się Święto Niepodległości – 11 listopada, na obchody którego wszystkich 

serdecznie zapraszał. Msza Święta w intencji Ojczyzny odbędzie się o godz. 10.00   

w  Kościele  pw. NMP KP w Olecku. W uroczystościach udział weźmie kompania 

honorowa Wojska Polskiego. Po mszy nastąpi złożenie kwiatów w miejscach pamięci  

- krzyżem misyjnym, pomnikiem Jana Pawła II oraz Pomnikiem Wdzięczności.  

Pod tym ostatnim wygłoszony będzie m.in. apel pamięci oraz oddana salwa honorowa. 

Po uroczystościach zapraszał do sali widowiskowej Regionalnego Ośrodka Kultury  

w Olecku - „Mazury Garbate” do obejrzenia programu artystycznego przygotowanego 

przez młodzież z Gimnazjum Nr 2 im. Mikołaja Kopernika w Olecku  

pt.: „Moje miejsce na Ziemi jest tu, gdzie z popiołów odrodził się dom”.   

            

Radni nie zgłaszali pytań. 

 

Na tym punkt zakończono.  

 

Do punktu 3 – Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach 

podejmowanych w okresie od ostatniej sesji. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

poinformował, iż w okresie międzysesyjnym do Biura Rady wpłynęły następujące sprawy: 

 w dniu 28 września 2015 r. wpłynęło pismo Prezesa Fabryki Aktywności Młodych 

dotyczące ogólnopolskiej kampanii „Wolontariat to się opłaca” będącej częścią 

trzyletniego projektu „Polska Fabryką Dobra”, 

 w dniu 30 września 2015 r. Marszałek Województwa Warmińsko-Mazurskiego 

przekazał „Strategię rozwoju społeczno-gospodarczego województwa warmińsko  

– mazurskiego do roku 2025” zaktualizowaną uchwałą Nr XXVIII/553/13 Sejmiku 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego z dnia 25 czerwca 2013 r. wraz z jej częścią 
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diagnostyczną w postaci opracowania pt. „Konkurencyjność Warmii i Mazur  

– diagnoza problemowa”, 

 w dniu 30 września 2015 r. Burmistrz przekazał informację o podmiotach 

obowiązanych do przyjęcia skazanych w celu wykonania nieodpłatnej kontrolowanej 

pracy na cele społeczne oraz pracy społecznie użytecznej orzeczonej w zamian 

nieściągalnej grzywny, 

 w dniu 9 października 2015 r. wpłynęło pismo Grupy Nieformalnej Teraz My 

dotyczące partnerstwa na rzecz realizacji wydarzenia pn. Bicie rekordu  

w jednoczesnym prowadzeniu resuscytacji krążeniowo-oddechowej przez jak 

największą liczbę osób. Dziękował i gratulował wszystkim osobom, które 

zaangażowały się w akcję. Rekord udało się pobić, 

 w dniu 20 października 2015 r. do wiadomości Rady Miejskiej wpłynęło pismo 

Burmistrza dotyczące przedłużenia terminu w sprawie wezwania Rady Miejskiej  

do usunięcia naruszeń prawa spowodowanych podjętą uchwałą Nr ORN.0007.53.2014 

z dnia 24 września 2014 r. w sprawie  przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu położonego w Olecku  

przy ul. Zielonej. W dniu 28 października 2015 r. wpłynęło pismo osoby wzywającej 

do usunięcia naruszenia prawa z prośbą o umożliwienie wypowiedzenia się przed 

przystąpieniem radnych do głosowania w przedmiotowej sprawie. Informował,  

że możliwość wypowiedzi na temat projektów uchwał zapewnia pkt 8 porządku obrad 

sesji „Uwagi i wnioski Sołtysów, Przewodniczących Rad i Zarządów Osiedli, radnych 

Oleckiej Rady Młodzieżowej oraz innych osób zainteresowanych, dotyczące 

projektów uchwał”, 

 w dniu 23 października 2015 r. wpłynęły informacje dyrektorów szkół o zawartych 

umowach najmu. 

 

Zwrócił się do Sołtysów z prośbą o rozpowszechnienie informacji o organizowanym turnieju 

halowej piłki nożnej. Jest to zaproszenie skierowane nie tylko do firm, zakładów pracy,  

ale do wszystkich mieszkańców, którzy mogą wziąć udział i stworzyć drużynę piłkarską.  

W celu uzyskania szczegółowych informacji na temat turnieju należy zwracać się  

do Dyrektora Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Olecku. 

 

Ponadto poinformował, iż 10 listopada 2015 r. o godzinie 19.00 na hali Lega jest planowana 

akcja charytatywna na rzecz chorego chłopca. Odbędzie się mecz piłki siatkowej pomiędzy 

reprezentacją Olecka a reprezentacją białostockiej ligi sportowej. Wie, że Burmistrz czyni 

starania, aby w akcji wziął udział Prezes Polskiego Związku Piłki Siatkowej – Pan Paweł 

Papke, który jest jednocześnie Posłem na Sejm. Zapraszał wszystkich do uczestnictwa w tym 

wydarzeniu. 

 

W okresie międzysesyjnym odbyły się następujące posiedzenia komisji: 

 20 października 2015 r. odbyło się posiedzenie Komisji Polityki Prorodzinnej, 

Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa, 

 27 października 2015 r. odbyły się posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Promocji 

Gminy, Sportu i Rekreacji oraz Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia  

i Bezpieczeństwa, 

 28 października 2015 r. odbyło się posiedzenie Komisji Planowania, Budżetu  

i Gospodarki. 

 

Radni nie zgłaszali pytań w związku z przedstawionymi informacjami. 

 

Na tym punkt zakończono.  
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Do punktu 4 - Informacja Burmistrza o stanie realizacji zadań oświatowych w roku 

szkolnym 2014/2015. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski  

poinformował, iż materiał jest obszerny i prezentacja będzie wyświetlana na ekranie.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak  

zapytał, czy są pytania do kwestii poruszanych w referacie. 

Zwrócił się z zapytaniem, jaką kwotę z budżetu rocznie gmina dokłada do oświaty. 

 

Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski  

odpowiedział, że nie wszystkie zadania, które objęte są subwencją są finansowane  

z subwencji. Jest to kwota około 25 mln zł. czyli 1/3 budżetu gminy. Natomiast subwencja 

wynosi w granicach 14-15 mln zł. 

 

Innych pytań ani uwag do treści referatu nie zgłoszono. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

Do punktu 5 – Analiza oświadczeń majątkowych. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak  

odczytał analizę oświadczeń majątkowych – treść w załączeniu do protokołu.  

 

Zapytał, czy są pytania do przedstawionej analizy.  

 

Radni nie zgłaszali pytań.  

 

Na tym punkt zakończono. 

 

Do punktu 6 – Interpelacje oraz odpowiedzi na interpelacje radnych. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – Maciej Juchniewicz 

zgłosił następujące interpelacje: 

 nawiązując do odpowiedzi udzielonej na wniosek w sprawie sprawdzenia możliwości 

wstąpienia gminy do Związku Miast Polskich i Związku Gmin Wiejskich RP zapytał, 

według jakich kryteriów Pan Burmistrz rozpatrywał brak zasadności członkostwa, 

ponieważ w odpowiedzi wykazał, że Olecko jest członkiem Unii Miasteczek Polskich, 

gdzie jest 17 członków, z czego 11 w Zarządzie i 3 w Komisji Rewizyjnej,  

czyli więcej zarządzających niż zarządzanych. Związek Miast Polskich zrzesza  

302 członków, a Związek Gmin Wiejskich 565 gmin. Dodał, że ostatnia aktywność 

Unii Miasteczek Polskich miała miejsce w 2012 roku, 

 interpelacja dotyczy odpowiedzi na pytanie w sprawie usług opiekuńczych 

realizowanych w tym roku i planowanego przetargu na 2016 rok. Ponad rok temu 

część opiekunek odmówiła zgody na warunki pracy oferowane przez firmę  

ze względu na niską stawkę godzinową i umowy-zlecenia, które nie były  

też honorowane, podpisywane. Część opiekunek nie podjęła pracy w tej firmie. 

Zwracano się z prośbą o informację, czy Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej  

w Olecku prawidłowo i efektywnie sprawdza, kontroluje wydatkowanie środków. 

Informacja z MOPS była taka, że wydatkowanie środków przebiega prawidłowo  

i gwarantuje efektywne wydatkowanie. Przez cały rok wszystko wskazywało na to,  

że coś jest nie tak. Natomiast konkluzja odpowiedzi w sprawie przetargu na przyszły 
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rok jest taka, że w przetargu raczej nic się nie zmieni. Pamięta deklaracje Burmistrza, 

kiedy zaczął się problem z usługami opiekuńczymi, że jeżeli powstanie jakieś 

przedsiębiorstwo społeczne na terenie Olecka, a tak już jest, to będzie starał się,  

aby mogło uczestniczyć w tym konkursie czy przetargu. Jakiś czas temu przekazywał 

dokumenty dotyczące zrównoważonych zamówień publicznych, gdzie opisane są 

przypadki stosowania w przetargach klauzul społecznych, różnych kryteriów 

uspołecznionych, gwarancje zatrudnienia dla osób niepełnosprawnych, katalog 

zastosowań jest duży. Jeżeli wszystko będzie na starych zasadach, to znowu może 

dojść do sytuacji, w której w przetargu będzie startowała firma, która ma sprawy 

sądowe w Sądzie Pracy o składki ZUS. Urząd wydając pieniądze publiczne powinien 

mieć nad tym lepszą pieczę, 

 nawiązał do odpowiedzi na zapytanie w sprawie wchodzącej w życie od stycznia 

zmiany ustawy o świadczeniach rodzinnych. Jest możliwość wykorzystania 

technologii teleinformacyjnych i dostępu do różnych rejestrów państwowych,  

żeby osobom, które ubiegają się o świadczenia trochę ulżyć w zakresie, który może 

zrobić MOPS. Dlatego ponawia pytanie, czy MOPS przymierzał się, szkolił z zakresu 

wykorzystania technologii w obsłudze wnioskodawców, 

 odniósł się do odpowiedzi Pana Burmistrza w sprawie Przedszkola „Smyk”  

i kontaktów urzędniczki z przedszkolem w sprawie uruchomienia dodatkowego 

oddziału. W piśmie Pana Burmistrza jest informacja, że żaden z pracowników Urzędu 

Miejskiego nie prowadził rozmów w sprawie utworzenia w niepublicznym 

przedszkolu oddziału dla dzieci czteroletnich. Jest słowo urzędniczki przeciwko słowu 

właścicielki przedszkola – Radnej Dunaj. Sprawa jest poważna, obie osoby pełnią 

funkcje publiczne. Prosi o wyjaśnienie sprawy i przedstawienie efektu końcowego, 

 interpelacja dotyczy konsultacji społecznych tras rowerowych. Szczególnie  

w odpowiedziach z Wydziału Budownictwa podpisanych przez Pana Burmistrza  

są takie słowa jak „dalece niestosowne” czy sugerowane rzeczy, których  

w jego wnioskach nie ma. Prosi o elementarną rzetelność. Konsultacje zostały 

ogłoszone zarządzeniem z 17 września, w BIP informacja ukazała się 5 dni później  

tj. od 22 września, informacja była przekazana na sesji wrześniowej w informacji 

Burmistrza o podjętych zarządzeniach. W tym zarządzeniu czas konsultacji wynosił 

47 dni. Zarządzeniem z 1 października Pan Burmistrz ustalił nowy termin konsultacji: 

27 października - 24 listopada tj. 29 dni - skrócenie o 18 dni. Informacja ukazała się  

w BIP dopiero 19 października. Trasy rowerowe dotyczą całej gminy, są bardzo 

ważną inwestycją zarówno dla mieszkańców, jak i potencjalnych turystów. Informacja 

o przebiegu konsultacji, które generalnie przebiegają ciężko, ponieważ ludzie nie mają 

czasu, albo nie ufają, że to coś da, jest kluczowa tym bardziej, że ze względów 

finansowych nie stosuje się innych rozwiązań, głównym narzędziem jest internet  

i spotkania. 5 października złożył wniosek o umieszczenie projektu koncepcji tras  

i formularza konsultacyjnego oraz wydłużenie czasu konsultacji o okres, kiedy tych 

dokumentów nie było. Informacja o konsultacjach ukazała się na portalu w dniu  

7 października (pierwsza i jak do tej pory jedyna), bez projektu konsultowanego 

dokumentu i bez formularza zgłoszeń. W odpowiedzi z 13 października Pan Burmistrz 

napisał, że w sposób ogólnikowy zajmuje się on konsultacjami, że sugerował 

wprowadzenie zarządzenia z datą wsteczną. Prosi, by jego wnioski były w normalny 

sposób udostępniane w BIP wraz z odpowiedziami. Zależy mu, żeby opinia publiczna 

znała faktyczny przebieg, a nie sugestie czy domniemania, które są w piśmie.  

Dziwi się Burmistrzowi, ponieważ reprezentowane przez niego środowisko OKO  

jest zaangażowane we wszystkie konsultacje, które Burmistrz ogłasza, niektóre  

też inicjowali lub wspierali organizowaniem wydarzeń w przestrzeni miasta,  

zbierali i badali ankiety mieszkańców, a następnie przekazywali Burmistrzowi. 

Dotyczy to strategii rozwoju, inicjatywy lokalnej, koncepcji zagospodarowania 
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jeziora. Prosi, by informacje dotyczące tych kluczowych rzeczy były umieszczane  

z takim wyprzedzeniem, aby umożliwić faktyczny udział mieszkańców. W piśmie 

dotyczącym konsultacji Pan Burmistrz powołuje się też na miasto Ełk. Nie wie 

dlaczego, ponieważ z pisma wynika, że miasto Ełk nie jest zbyt dobrym przykładem. 

Może Pan Burmistrz znajdzie miasto, w którym robią to lepiej. Jeżeli jednak już 

bierze Pan Burmistrz to miasto pod lupę w konsultacjach, to chciałby powiedzieć,  

że tam jest rozwiązanie, które było konsultowane z mieszkańcami w ramach projektu 

Decydujmy razem, kształt uchwały o konsultacjach jest wypracowany  

z mieszkańcami, w Olecku tego nie było. Poza tym w Ełku, zanim rozpoczną się 

konsultacje właściwe, jest 7 dni na przekazanie informacji mieszkańcom. Do dzisiaj 

nie ma obiecanych materiałów na stronie i formularza konsultacyjnego. Dziękował  

za zmuszenie go do szybkiego pogłębienia wiedzy z zakresu informacji publicznej,  

bo to, czego nie mógł otrzymać na zwykły wniosek radnego, dostał w trybie 

informacji publicznej. Dotyczy to regulaminu zamówień publicznych do 30 tys. euro  

i koncepcji zagospodarowania jeziora, 

 zapytał, czy samorząd lub Regionalny Ośrodek Kultury w Olecku zamierza składać 

projekty w ramach konkursów Ministra Kultury, nabór jest do 30 października, 

 w kontekście obecności dyrektorów szkół na posiedzeniu Komisji Oświaty zapytał, 

czy samorząd będzie składał wniosek do konkursu w ramach Regionalnego Programu 

Operacyjnego Warmia-Mazury na dodatkowe zajęcia edukacji przedszkolnej oraz 

kształcenie kompetencji kluczowych uczniów z zakresu matematyki, przyrody, 

języków i technologii informatycznych w szkołach. 

 

Radna Maria Wanda Dzienisiewicz 

po raz kolejny radni otrzymali odpowiedź odnośnie przygotowywanej oferty zamówień 

publicznych na usługi opiekuńcze. Informuje, że samorząd przy wykonywaniu swoich zadań 

ma możliwość korzystania z różnych instrumentów przewidzianych przez prawo. Nie istnieje 

obowiązek stosowania wyłącznie Prawa zamówień publicznych. Istnieją inne przepisy,  

które pozwalają zlecać takie zadania. Można przyznać dotację: na podstawie przepisów 

ustawy o finansach publicznych lub przepisów o działalności pożytku publicznego  

i o wolontariacie. Po wizycie studyjnej w Miejsko-Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej  

w Ornecie chciałaby wskazać, że od lat stosowane jest tam zlecanie zadań opiekuńczych  

i opieki specjalistycznej własnym mieszkańcom prowadzącym spółdzielnie socjalną. 

Głównym aspektem wizyty było to, że należy wspierać mieszkańców podejmujących 

inicjatywy ekonomii społecznej. Konsultowała się z podmiotami, które działają na terenie 

Olecka, oczywiście będą startowały do takiej oferty, jaka zostanie przygotowana przez 

Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej. Niemniej jednak uważa, że niepotrzebnie podejmowana 

jest walka o formę, tj. wyłącznie stosowania PZP, skoro przede wszystkim liczą się 

mieszkańcy. Ten rok wskazał, że było dużo nieprawidłowości w zatrudnianiu opiekunek  

i chodzi o to, żeby tego nie powtarzać. Uważa, że kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Olecku powinien skonsultować się z szefem Miejsko-Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Ornecie od lat stosującego dobrą praktykę wspierającą mieszkańców 

tej gminy. 

 

Radna Renata Dunaj 

 odniosła się do wypowiedzi Wiceprzewodniczącego Rady i powiedziała,  

że oczywiście prowadziła rozmowę z urzędnikiem, ale nie jest w stanie tego 

udowodnić. Po co jednak miałaby organizować i podpisywać deklaracje z rodzicami 

na darmowe zajęcia dla czterolatków i wpadać w dołek finansowy. Nie ma żadnego 

kłamstwa z jej strony i ma nadzieję, że sprawa zostanie wyjaśniona. Chciałaby wypaść 

jako osoba wiarygodna, 
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 ponownie zgłosiła interpelację dotyczącą wykonania wjazdu z lewej strony 

Regionalnego Ośrodka Kultury w Olecku. 

 

Radny Wojciech Leonarczyk 

zgłosił następujące interpelacje: 

 zapytał, czy gmina planuje podejmować działania w sprawie imigrantów, 

 odnośnie ekranów na skrzyżowaniu obwodnicy z drogą wojewódzką zapytał,  

czy zostały wykonane pomiary, od których zależy, czy ekrany będą zdjęte.  

Wie, że ekrany zostały zdjęte na czas konserwacji i mieszkańcy, użytkownicy  

tego skrzyżowania twierdzą, że zdecydowanie poprawiła się widoczność  

przy wjeździe od Giżycka, 

 nawiązując do wcześniej zgłaszanej interpelacji zapytał, czy już wszystkie dzieci 

otrzymały darmowe podręczniki, 

 prosił o udzielenie odpowiedzi na inne, zgłaszane wcześniej interpelacje, na które  

do tej pory nie otrzymał odpowiedzi. 

 

Radni nie zgłaszali więcej interpelacji. 

 

Burmistrz - Wacław Olszewski  

odniósł się do następujących spraw: 

 odnośnie przynależności do Związku Miast Polskich i Związku Gmin Wiejskich RP 

powiedział, że Olecko od wielu lat jest członkiem Unii Miasteczek Polskich.  

Jest to organizacja, która funkcjonuje już kilkadziesiąt lat. Być może w ostatnim 

czasie nie działa najprężniej, natomiast to nie oznacza, że jej głos nie jest ważny  

we wszelkiego rodzaju działaniach. Poinformował, iż z ramienia Unii Miasteczek 

Polskich jest w Komitecie Monitorującym przy Urzędzie Marszałkowskim. Niemniej 

jednak jest to sprawa do rozważenia i podjęcia przez Radę Miejską, 

 odpowiadając na interpelacje w sprawie usług opiekuńczych powiedział,  

że przy realizacji usług opiekuńczych w tym roku nie było nieprawidłowości. Gdyby 

jakieś nieprawidłowości były, już dawno ktoś by się tym zainteresował. Nie otrzymał 

od świadczeniobiorców jakichkolwiek skarg, a to jest jeden z podstawowych 

wymogów. Wskazywanie w tym momencie, że były nieprawidłowości, uważa  

za niepoważne. Wybierając wykonawcę należy przede wszystkim mieć na uwadze 

jakość świadczonych usług. Dodał, że gmina powinna wydawać środki publiczne 

racjonalnie, oszczędnie, gospodarnie. Brak skarg oznacza, że jakość świadczonych 

usług jest właściwa. Zwrócił się do Wiceprzewodniczącego Rady, że sugerowanie 

wprowadzenia zapisów pod konkretną firmę spowoduje szybkie zainteresowanie służb 

kontrolujących, łącznie z Centralnym Biurem Antykorupcyjnym. Poinformował,  

że na bieżąco rozmawia z Panią Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej 

oraz z Panią Kierownik Wydziału Spraw Obywatelskich, Zdrowia i Działalności 

Gospodarczej i analizują każdy zapis. W obecnej specyfikacji będą pewne, znaczące 

nowości, zapisy, które wyeliminują szereg nieprawidłowości. Prosił o to, by nie 

sugerować z góry, że nic się nie robi w tej sprawie, 

 jeśli chodzi o rozmowę Radnej Renaty Dunaj i Panią Rękawek poinformował,  

że dowiedział się o tej rozmowie z ust Pani Radnej. Powiedział, że Pani Rękawek  

jest na zwolnieniu lekarskim. Poprosił pracownika tego wydziału, aby udzielił 

odpowiedzi rzetelnej i solidnej, posiłkując się rozmową telefoniczną z Panią 

Kierownik. Nie był przy tej rozmowie i nie jest w stanie wypowiadać się na ten temat. 

Wcześniej nie słyszał też o tej rozmowie od żadnej z Pań. Niemniej jednak poprosi 

Panią Kierownik o udzielenie samodzielnej, osobistej odpowiedzi w tej sprawie, 

 jeśli chodzi o konsultacje społeczne powiedział, że nie do końca zgadza się  

ze stanowiskiem Wiceprzewodniczącego Rady. Gdyby jakość konsultacji społecznych 
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zależała od długości tych konsultacji, to trwałyby one całe życie. Jeżeli ktoś jest 

zainteresowany jakąś dziedziną i są ogłoszone konsultacje społeczne w mediach,  

w Biuletynie Informacji Publicznej, w innych nośnikach informacji elektronicznej,  

to taka osoba zawsze znajdzie czas, by w tym uczestniczyć. Uważa, że czas  

na konsultacje społeczne jest wystarczający i nie widzi powodu, by szukać w tym 

temacie problemu. Nie ma takich standardów, że 100 dni to najlepszy czas  

na konsultacje. Jemu też zależy, żeby jak najwięcej osób wyraziło swoją opinię,  

by te opinie były mądre i coś dobrego wnosiły. W piśmie powołano się na Ełk, 

ponieważ Pan Radny często podaje za przykład właśnie rozwiązania ełckie, 

 odnośnie konkursów ogłoszonych przez Ministra Kultury poinformował,  

że Pan Dyrektor jest obecnie na sesji w Powiecie. Zwróci się do niego o udzielenie 

odpowiedzi. Powiedział, że do RPO jest składanych dużo miękkich wniosków,  

jeżeli będą ogłoszone nabory, oczywiście należy z tego korzystać, 

 jeśli chodzi o imigrantów powiedział, że wpłynęło zapytanie od Wojewody, czy gmina 

jest w stanie przyjąć imigrantów. Przyjęcie imigrantów wiąże się z zapewnieniem 

pracy, mieszkania, dysponowania środkami. Ponieważ nie ma żadnej informacji  

dla samorządów, na jakich zasadach miałoby się to odbywać, kto finansowałby pobyt 

itd. udzielił odpowiedzi, że obecnie gmina Olecko spełnia tylko i wyłącznie zapis  

z ustawy o samorządzie gminnym, dotyczący zaspokajania zbiorowych potrzeb 

mieszkańców miasta i gminy Olecko i nie ma możliwości przyjęcia uchodźców  

na swoim terenie, 

 w sprawie ekranów na obwodnicy poinformował, że rozmawiał na ten temat z Panem 

Dyrektorem. Ekrany są w tej chwili konserwowane i naprawiane w ramach gwarancji. 

W związku z dużą ilością pism prosił, by ponownie rozważył demontaż przynajmniej 

kilku przęseł tych ekranów od strony Giżycka. Odpowiedzi jednoznacznej na ten 

temat Pan Dyrektor jeszcze nie udzielił, powiedział natomiast, że skrzyżowanie jest 

znakomicie oznakowane, a kierowcy nie przestrzegają przepisów, 

 potwierdził, że wszystkie dzieci otrzymały darmowe podręczniki, 

 poinformował, że trwa opracowywanie koncepcji zagospodarowania północnej części 

Placu Wolności. W przyszłym roku planowane jest doprowadzenie ciepła z PEC  

do budynków, aby wyeliminować ogrzewanie tradycyjne. Jest to istotne z tego 

względu, że planowana jest likwidacja chlewków znajdujących się na zapleczu 

budynku. W ramach Programu Rewitalizacji gmina chce pozyskać środki  

na wykonanie drogi, m.in. wykonana byłaby droga wjazdowa od strony pubu Arts. 

Zorientuje się w jakim czasie będzie możliwość pozyskania pieniędzy. Jeżeli  

nie będzie możliwości wykonania zadania w przyszłym roku, to wiosną wskazany 

odcinek drogi będzie wyremontowany. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – Maciej Juchniewicz 

odniósł się do wypowiedzi Burmistrza i powiedział, że dwóch spraw nie może pozostawić  

bez komentarza: 

 nigdy nie mówił, aby „ustawiać” przetarg pod jakąś firmę czy spółdzielnię, tylko  

by stosować kryteria inne niż do tej pory. Jeżeli Pan Burmistrz zastosuje  

w ogłoszeniu o przetargu, że nie mogą startować firmy, przeciwko którym toczy  

się postępowanie z kodeksu pracy, to nie przeszkodzi w stosowaniu kryteriów 

zapewniających uczciwą konkurencję i równe traktowanie wykonawców. Mówi  

o kryteriach, które dodatkowo premiują podmioty ekonomii społecznej  

i ludzi. Pan Burmistrz ma bardzo małe możliwości wsparcia powrotu ludzi na rynek 

pracy, a to jest jedna z tych możliwości. On też nie chce nikogo faworyzować. Dziwi 

się też dlaczego prace trwają dopiero teraz, kiedy się zbliża przetarg, a nie tak jak Pan 

Burmistrz obiecał przez cały rok, 
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 jeśli chodzi o konsultacje społeczne tras rowerowych wyjaśnił, że w swoim wniosku 

nie mówił o tym, że termin ma być długi i wynosić 100 dni, tylko pytał, dlaczego  

Pan Burmistrz zmienił swoją decyzję o terminie konsultacji z 47 do 29 dni. Kilka razy 

w roku są konsultowane rzeczy bardzo ważne, o strategicznym znaczeniu  

i jeżeli w pierwszym zarządzeniu Pan Burmistrz przeznaczył na to prawie 2 miesiące, 

a w drugim skrócił o 20 dni, to pytanie brzmiało dlaczego to zrobił, a nie jak to robi 

Ełk i czy 14 dni wystarczy. Dlatego prosi, by Pan Burmistrz był precyzyjny. 

 

Burmistrz - Wacław Olszewski  

poinformował, że pozostałych odpowiedzi na interpelacje udzieli na piśmie. 

 

Na tym punkt zakończono.  

 

Do punktu 7 – Wnioski i oświadczenia radnych. 
 

Radna Wioletta Dorota Żukowska 

zgłosiła wniosek o budowę chodników do wiat przystankowych PKS na Osiedlu Siejnik,  

w Kukowie – Kukowo Kolonia oraz w miejscowości Ślepie z budową zatok przystankowych 

i z uwzględnieniem przejść dla pieszych. Prosi o przekazanie przedmiotowego wniosku  

do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – Maciej Juchniewicz 

zgłosił następujące wnioski: 

 wnioskuje o utworzenie w BIP: zakładki dotyczącej wniosków o udostępnienie 

informacji publicznej wraz z odpowiedziami, a w części Rada Miejska zakładki 

dotyczącej spraw wniesionych do Rady wraz z odpowiedziami, 

 wnioskuje o umieszczenie w BIP regulaminu zamówień publicznych do 30 tysięcy 

euro,  

 wnioskuje o utworzenie Biuletynu Informacji Publicznej jednostek organizacyjnych  

tj. MOPS, MOSiR i ROK. Takie są wymogi ustawy i są to na tyle duże instytucje,  

że powinny mieć swoje biuletyny. Wnioskuje przy tym o modernizację portali 

informacyjnych urzędu i tych jednostek z zastosowaniem rozporządzenia Krajowych 

Ram Interoperacyjności, które gwarantują pewne zasady funkcjonowania portalu  

z korzyścią dla ludzi, 

 wnioskuje do członków Komisji Statutowej, aby na najbliższym posiedzeniu 

spróbować rozpocząć prace nad zmianami w statucie. Dotyczy to w szczególności 

terminów umieszczania informacji w BIP, m.in. terminu odpowiedzi na wnioski. 

Wydaje mu się też, że potrzebna jest zmiana uchwały o konsultacjach społecznych, 

 wnioskuje o udostępnienie kompleksowej informacji przez MOPS w Olecku na temat 

kontroli usług opiekuńczych i pozostałych kontaktów z firmą realizującą usługi 

opiekuńcze i specjalistyczne w roku 2015, jak również wnioski z badania poziomu 

świadczenia usług wśród usługobiorców, ogłoszenie przetargu na prowadzenie usług, 

umowę, notatki służbowe z kontroli, pozostałe informacje opisujące kontakty 

bezpośrednie i pośrednie MOPS z firmą. 

 

Ponadto, w imieniu Klubu Radnych OKO zgłosił następujące wnioski: 

 podjęcie prac nad przywróceniem połączenia kolejowego Olecko-Ełk.  

W Ełku odbyło się spotkanie, kwota uruchomienia takiego połączenia  

to 600 tysięcy zł i jest to kwota do negocjacji - ostatnie informacje to 400 tys. zł. 

Ełk nie powiedział „nie” w partycypowaniu w tych kosztach, więc warto starania 

kontynuować np. próba na rok, 
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 stosowanie zrównoważonych zamówień publicznych, w tym aspektów 

społecznych w zamówieniach publicznych na bazie ustawy, jak i regulaminu  

do 30 tys. euro przez urząd jak i jednostki organizacyjne, 

 udostępnienie informacji i dokumentacji z przeprowadzenia przedostatniego 

konkursu na dyrektora Gimnazjum na ul. Słowiańskiej (ogłoszenie konkursu, 

przebieg konkursu i wyboru dyrektora), 

 w przyszłości zbierać dane ze szkół i pozostałych placówek oświatowych  

z wyprzedzeniem czasowym pozwalającym na przygotowanie dokumentacji 

potrzebnej wydziałowi - gromadzenie i opracowanie danych zaburza pracę 

nauczycieli, których podstawowym obowiązkiem jest nauczać. 

 

Radna Maria Wanda Dzienisiewicz 

w związku z informacją, że jest opracowywana Strategia Rozwiązywania Problemów 

Społecznych oraz odpowiedzią na interpelację, iż nie będzie ubiegania się w ramach konkursu 

ofert o dofinansowanie na utworzenie dziennego domu pobytu dla seniorów w ramach 

programu Wigor-Senior, wnioskuje, aby w przygotowywanej strategii uwzględnić wsparcie 

osób z zaburzeniami psychicznymi i osób starszych. Biorąc pod uwagę dobre przykłady,  

np. w Ornecie, że można poprzez miejski ośrodki pomocy społecznej zaplanować i uruchomić 

mieszkania chronione dla osób starszych i osób z zaburzeniami psychicznymi. 

 

Radna Renata Dunaj 

poinformowała, że Agencja Rozwoju Rynku Rolnego w ramach programu Owoce i warzywa 

w szkole dostarcza dzieciom owoce i warzywa. Przyniosła więc na sesję dostarczone jej przez 

jedną z matek marchewki, które zostały przekazane do jedzenia dzieciom. Te marchewki 

trafiły do rąk dzieci przedwczoraj. Prosiła o sprawdzenie, jakie owoce i warzywa  

są dostarczane dzieciom w ramach tego programu. Być może Sanepid powinien zająć się  

tą sprawą. 

 

Radny Wojciech Rejterada 

złożył oświadczenie o następującej treści: 

"W związku z odpowiedzią, którą otrzymałem z Wydziału Edukacji (…) na prośbę wyjaśnienia 

sprawy naboru do klas integracyjnych oświadczam, że wpłynęła do mnie skarga rodzica, 

poprosiłem o jej wyjaśnienie. Otrzymałem odpowiedź, która brzmi: "Odpowiadając na Pana 

prośbę o wyjaśnienie sprawy informuję, że interwencja w opisanym zakresie jest naruszeniem 

kompetencji". Chcę oświadczyć, że za każdym razem  ilekroć wyborca będzie zwracał się  

do mnie o wyjaśnienie czegokolwiek, tylekroć będę naruszał kompetencje jeśli tak jest  

to nazywane, gdyż uważam, że nie tylko powinienem, ale wręcz jest moim obowiązkiem 

interweniowanie w sprawach wyborców". 

 

Radny Wojciech Leonarczyk 

zgłosił następujące wnioski: 

 wnioskuje o podjęcie działań w celu kompleksowego rozwiązania problemu 

komunikacji przy Gimnazjum Nr 2 w Olecku. Rodzice znają ten problem,  

kiedy w godzinach, gdy dzieci kończą zajęcia, przyjeżdża autobus szkolny,  

na który nie ma miejsca, 

 odnośnie zagospodarowania terenu wokół jeziora rozmawiał z ludźmi i sam ma 

przemyślenia, aby zachować rozsądek przy budowaniu „pięknych” pawilonów. Każdy 

zna pawilon przy Dzikiej Plaży, przy LOK i PTTK, był też pawilon przy rzece  

tzw. „Chatka baby jagi” oraz rozebrany pawilon przy plaży „Małpi gaj”.  

Nie jest przeciwnikiem pawilonów, natomiast chciałby, aby taki pawilon, jeżeli  

już powstanie, służył przez wiele lat, tak jak budynek Skoczni, 

 wnioskuje o uprzątnięcie kwater wojennych przy cmentarzu ewangelickim, 
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 w związku z informacją o tym, że jest nowy właściciel ulicy Wojska Polskiego 

wnioskuje, aby podjąć działania w sprawie budowy ronda na skrzyżowaniu  

ulic Wojska Polskiego i Kolejowej, 

 podczas ostatniej sesji zgłosił interpelację odnośnie pękającego drewna egzotycznego, 

z którego jest wykonany długi most. Odczytał odpowiedź: „Drewno jest materiałem 

niejednorodnym o bardzo złożonej budowie zarówno fizycznej jak i chemicznej. Jego 

właściwości znacznie się różnią w zależności od gatunku drewna, jego wilgotności  

i kierunku anatomicznego, a w ramach jednego gatunku występuje różnica  

w zależności od siedliska, warunków wzrostu, położenia w pniu itp. Pod wpływem 

zmiany warunków zewnętrznych zmienia się również wilgotność drewna. W wyniku 

zmiany wilgotności w zakresie wody higroskopijnej drewno zmienia swoje wymiary. 

Zmiany wymiarów są efektem jego kurczenia się lub pęcznienia, na które głównie  

ma wpływ budowa błony komórkowej oraz mikroskopowa budowa drewna. Efektem 

tego są spaczenia i pękania drewna. Dotyczy to wszystkich gatunków drewna, drewna 

miękkiego i bardzo trwałego liściastego i iglastego. Mechanicznych właściwości 

drewna nie określiłbym mianem fuszerka, gdyż jest to jeden z doskonalszych 

materiałów budowlanych. Spękania nie były klejone lecz wypełnione materiałem 

kurczliwym w celu poprawy estetyki”. Prosi Burmistrza, aby zamiast tracić czas  

i energię na pisanie takich odpowiedzi, wystąpił do wykonawcy, żeby te trzy, cztery 

deski wymienił albo wypełnił materiałem kurczliwym, chociaż ma zdjęcia,  

to wcale nie poprawia estetyki ani bezpieczeństwa. 

 

Radni nie zgłaszali więcej wniosków ani oświadczeń. 

 

Burmistrz - Wacław Olszewski  

poinformował, że odpowiedzi na wnioski udzieli na piśmie.  

 

Na tym punkt zakończono.  

 

Do punktu 8 – Uwagi i wnioski Sołtysów, Przewodniczących Rad i Zarządów Osiedli, 

radnych Oleckiej Rady Młodzieżowej oraz innych osób zainteresowanych dotyczące 

projektów uchwał. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, czy ktoś z przedstawicieli jednostek pomocniczych, radnych Oleckiej Rady 

Młodzieżowej lub innych osób zainteresowanych chciałby zabrać głos na temat projektów 

uchwał będących przedmiotem obrad sesji. 

 

Roman J. 

poinformował, że zabiera głos na sesji w sprawie projektu uchwały dotyczącego uznania jego 

wezwania do usunięcia naruszenia prawa za bezzasadne. Chciałby odnieść się do przebiegu 

Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki, w posiedzeniu której wczoraj uczestniczył,  

a dokładnie do wypowiedzi Pani Kierownik Wydziału Budownictwa, Inwestycji  

i Planowania. Pani Kierownik powiedziała między innymi, że do niej właściwie nie odnoszą 

się wyroki Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego, bo ją interesują tylko orzeczenia 

Samorządowego kolegium Odwoławczego. To nie całkiem tak jest i jest mu przykro,  

że urzędnicy Wydziału Budownictwa tak na to patrzą. Ogólnie cała wypowiedź  

Pani Kierownik Wydziału była jedną wielką manipulacją. Stwierdził, że w tym Wydziale  

od 8 lat jest traktowany jak intruz. Chciałby też sprostować wypowiedź Pana Burmistrza 

podczas posiedzenia tej Komisji, iż sprzedał działkę Panu Bogusławowi K.,  

co niejednokrotnie podkreślał czyli wyszło na to, że sprzedał, wziął pieniądze, a teraz nie 

pozwala się wybudować. Radni odczytali to, że tak to właśnie wygląda. Działkę sprzedał 
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jakieś 10 lat temu. W pierwszym podejściu Bogusław K. chciał ją kupić, natomiast jak się 

dowiedział, że jest to budynek wolnostojący odstąpił od zakupu. Po pół roku zainteresował 

się ponownie działką i nie interesowało go, że jest to budynek wolnostojący, ponieważ chciał 

mieć ciąg komunikacyjny, czyli wejście do apteki, ponieważ w innym wypadku bez tego 

wejścia nie dostałby koncesji na prowadzenie apteki. Wskazując w wezwaniu naruszenie  

art. 32 Konstytucji chodzi właśnie o to traktowanie go przez Wydział Budownictwa przez  

te 8 lat, złożenie 12 wniosków przez Bogusława K. i Magdę K., które to wnioski były 

uchylane przez SKO bądź WSA. Jedna skarga kasacyjna Bogusława była oddalona  

do Naczelnego Sądu Administracyjnego. Zwrócił się z zapytaniem do obecnego na sali Pana 

Mecenasa czy to jest nadal ta sama kancelaria, która opiniowała rok temu uchwałę  

o przystąpieniu do sporządzenia planu zagospodarowania. 

 

Marek Lewandowski – Kancelaria Prawna „Togatus” 

odpowiedział, że tak. 

 

Roman J. 

powiedział, że ta sama kancelaria prawna reprezentowała stronę czyli Bogusława K. w NSA. 

On nie sugeruje, że tutaj jest konflikt interesów, tu jest wyjątkowa zbieżność interesów. 

Uważa, że kancelaria traktuje to jako dogrywkę, tylko dlaczego na koszt podatników. 

Następnie naruszenie art. 64 Konstytucji to znaczy naruszenie jego własności. Własność jak 

wiadomo jest chroniona szczególnie, dlatego jest to wpisane do Konstytucji. Naruszenie 

własności polega na tym, że jego budynek traci właściwości budynku wolnostojącego  

przy tym planie zagospodarowania. Ogólnie przystąpienie do tego planu zagospodarowania 

jest tylko i wyłącznie chęcią przysłużenia się Bogusławowi K. i obejściu prawa poprzez 

złożenie tego planu, ponieważ przy przyjęciu planu zagospodarowania nie będą potrzebne już 

warunki zabudowy, które to 12 razy zostały uchylane przez 8 lat. To jest prawdziwe, bo Pan 

Burmistrz na Komisji mówił, że na tym etapie nie powinien zgłaszać żadnych wątpliwości, 

ponieważ dopiero później jak plan będzie wyłożony, albo wspomniał, że trzeba było od razu 

po uchwaleniu uchwały złożyć takie wezwanie. Nie chciał od razu ponieważ i tak broniąc 

swoich spraw należycie i starannie podchodząc do tego wychodzi na pieniacza, bo to on cały 

czas musi walczyć o swoje. Natomiast druga strona składa wniosek i za nią robi wszystko 

Wydział Budownictwa. Też chciałby tak, ale w najbliższej przyszłości nie zanosi się na to. 

Pan Burmistrz wspominał, że plan zagospodarowania jest to wspaniała rzecz, ponieważ dzięki 

temu nie można by było wybudować autostrad, obwodnic, to prawda, jest to wspaniała 

instytucja i że pozwala na wysiedlanie i wyburzanie, rozumie to jakby miał przyjść 

podziękować, że tylko proponuje się plombową zabudowę, a nie wysiedlenie go. Chciałby 

powiedzieć, że nie powstaje żadna inwestycja, tylko ten plan powstał na wniosek strony 

zainteresowanej i tylko w tym momencie po odrzuceniu 12 warunków zabudowy, które 

skrzętnie Wydział Budownictwa przyjmował. Było też mówione na Komisjach, że każdy 

może składać wnioski o warunki zabudowy, nawet nie właściciel działki. Zgadza się, 

Bogusław K. może dwa razy dziennie składać wnioski lub więcej, ale od tego jest Wydział 

Budownictwa, żeby widzieć, że te wnioski i te warunki, które on proponuje są niezgodne  

z prawem. Dlatego dopiero teraz złożył wezwanie, po prawie roku od uchwalenia 

przystąpienia do sporządzenia planu, ponieważ miał nadzieję, że w marcu, a wcześniej na 

sesji składał uwagi do sporządzonego planu, żeby wziął to po uwagę architekt. Jak się później 

okazało, Pani kierownik wydziału Budownictwa powiedziała, że tam się nic nie zmieniło  

od intencji tej uchwały, w której to było napisane, że sugeruje się zabudowę plombową.  

Ma ten projekt, w którym faktycznie nie zostały wzięte pod uwagę żadne jego uwagi. Prosił 

radnych o nieuznanie jego wezwania do zaprzestania naruszenia prawa za bezzasadne, 

ponieważ zasadne ono jest, a szczególnie po tych wątpliwościach, które wyjaśnił. Zwrócił się 

do przedstawiciela Kancelarii Prawnej o wyjaśnienie sytuacji, bo dobrze to nie wygląda  
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czyj interes dzisiaj reprezentuje, może wprowadzając Radę i Pana Burmistrza w błąd 

opiniując te uchwały. 

 

Marek Lewandowski – Kancelaria Prawna „Togatus” 

powiedział, że jeżeli chodzi o okoliczności związane z zasadnością czy bezzasadnością  

tej skargi Kancelaria się już ustosunkowała. Kancelaria sporządziła odpowiedź  

do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego, ponieważ wnioskodawcza nie czekając nawet 

na rozpatrzenie swojego wniosku złożył skargę do WSA. Jeżeli chodzi o zarzuty, które 

zostały podniesione odnośnie Kancelarii wskazując na jakieś powiązania, nieuczciwość, 

prawdopodobnie sprawa skończy się w sądzie. Kancelaria nie może pozwolić, aby na forum 

publicznym takie rzeczy jej zarzucano. Pan Roman J. powinien bardzo poważnie się 

zastanowić nad tym, co mówi publicznie i jakie zarzuty podnosi, chociażby nawet w sposób 

sugerujący. Nie wie czy Kancelaria reprezentowała Pana Bogusława K., pierwszy raz słyszy 

to nazwisko, kancelaria jest duża i zatrudnia kilkunastu prawników, więc nie jest w stanie 

dzisiaj powiedzieć, czy w ilości kilku tysięcy spraw rocznie znalazła się i taka.  

Może to oczywiście sprawdzić i odpowiedzi na zadane pytanie udzielić w terminie 

późniejszym. 

 

Bogusław K. 

wyjaśnił, że to Pan Roman J. nalegał, żeby kupił działkę. Odstąpił jednak od pierwszych 

opisów, ponieważ okazało się, że jest dwóch wierzycieli, których to on spłacił, a Pan Roman 

J. przyszedł w takim stanie, że nie mogli podpisać tego aktu. Dlatego był podpisywany  

w drugim terminie, w wigilię. To nie on nalegał na kupno działki, tylko matka Romana J. 

Powiedział, że nie zależy mu na tym budynku, ponieważ już tam nie mieszka i chciałby tylko, 

żeby cała ta pierzeja ładnie wyglądała, a nie jak do tej pory. Okazał zdjęcia, które wykonał 

pół godziny wcześniej.  

 

Radny Zbigniew Jan Aksienionek 

powiedział, że jest to kwestia pieniędzy. 

 

Bogusław K. 

jego zdaniem to nie jest kwestia pieniędzy, jest to kwestia podejścia do tego, jak ktoś chce 

żeby wyglądało miasto. Dodał, że wynajmuje wielu prawników, więc nie wie czy Kancelaria 

prowadziła sprawę czy nie, nie pamięta, wydaje mu się, że nie, ale oczywiście sprawdzi to.  

W wypowiedzi Romana J. padł zarzut, że kogoś „urabia”. Nie robi tego, chce tylko, żeby  

ta ulica wyglądała ładnie, żeby garaże zamieniły się w jakieś ładne kamienice, żeby plomba, 

którą nabył, była budynkiem, a nie dziurą. Jeżeli Roman J. do tego nie dopuści, to trudno,  

nic się nie stanie, da sobie radę. Decyzja należy do radnych. 

 

Innych uwag nie zgłaszano. 

 

Przerwa 5 minut 

 

Do punktu 9 – Podjęcie uchwał w sprawach: 

 

a) wyrażenia zgody na zbycie w formie darowizny nieruchomości położonych  

na terenie Gminy Olecko 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

poinformował, że wymienione w uchwale działki Gminy Olecko zajęte są pod chodniki  

przy ulicach: Targowej, Broniewskiego, Wiśniowej, Składowej i 11 Listopada tj. dróg 

publicznych, stanowiących własność Powiatu Oleckiego. Zasadnym jest więc, aby integralne 
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części drogi pozostawały we władaniu właściwego podmiotu. Przekazanie nastąpi w formie 

nieodpłatnej. Szczegóły omawiano na poszczególnych posiedzeniach Komisji. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

prosił o przedstawienie opinii komisji do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa  

– Leszek Olszewski 

poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Wojciech 

Rejterada 

poinformował, że komisja (obecnych 5 członków) przy 4 głosach za i 1 wstrzymującym 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Maria Wanda Dzienisiewicz 

poinformowała, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak  

odczytał projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w formie darowizny 

nieruchomości położonych na terenie Gminy Olecko. 

 

Zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – Maciej Juchniewicz 

poinformował, iż Klub Radnych OKO będzie przeciwny tej uchwale. Jest to przeciwny 

kierunek, niż to do czego dążą czyli przejęcia powiatowych ulic w mieście przez gminę  

tak żeby mieć bezpośredni wpływ na to jak wyglądają, na estetykę, na sprzątanie,  

na bezpieczeństwo. Apelował do radnych, aby głosować przeciw tej uchwale. 

 

Innych uwag nie zgłaszano.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

 

 Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 21, za podjęciem uchwały głosowało  

14 radnych, 4 radnych było przeciw, 3 radnych wstrzymało się od głosu. 

 

Rada podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w formie darowizny 

nieruchomości położonych na terenie Gminy Olecko. 

 

U c h w a ł a   Nr   ORN.0007.67.2015 

w załączeniu 

 

b) wyrażenia zgody na nieodpłatne udostępnienie nieruchomości w drodze 

bezprzetargowej 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

poinformował, że w trakcie realizacji zadania inwestycyjnego pod nazwą  

„Sieć szerokopasmowa” realizowanego przez Samorząd Województwa przy kładzeniu 

światłowodu stwierdzono, że są duże głazy przy ulicy Gołdapskiej i trzeba minimalnie wejść 

w działkę gminy. Należy formalnie udostępnić teren. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

prosił o przedstawienie opinii komisji do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa  

– Leszek Stanisław Olszewski 

poinformował, że komisja przy 4 głosach za oraz 1 wstrzymującym pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Wojciech 

Rejterada 

poinformował, że komisja przy 5 głosach za i 1 wstrzymującym pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Maria Wanda Dzienisiewicz 

poinformowała, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak  

odczytał projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne udostępnienie 

nieruchomości w drodze bezprzetargowej. 

 

Zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały.  

 

Uwag nie zgłaszano.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

 

 Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 21, za podjęciem uchwały głosowało  

21 radnych. 

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne 

udostępnienie nieruchomości w drodze bezprzetargowej. 

 

U c h w a ł a   Nr   ORN.0007.68.2015 

w załączeniu 

 

c) uchwalenia wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem  

Gminy Olecko na lata 2016-2020 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

poinformował, że zgodnie z ustawą o ochronie praw lokatorów, mieszkaniowym zasobie 

gminy i o zmianie Kodeksu cywilnego każdy samorząd powinien posiadać wieloletni 

program gospodarowania mieszkaniowym zasobem. Program będzie obejmował okres 5 lat. 

Szczegóły omawiano na poszczególnych posiedzeniach Komisji. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

prosił o przedstawienie opinii komisji do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa  

– Leszek Stanisław Olszewski 

poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
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Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Wojciech 

Rejterada 

poinformował, że komisja przy 3 głosach za i 3 wstrzymujących pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Maria Wanda Dzienisiewicz 

poinformowała, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Powiedziała, że przed odczytaniem projektu uchwały chciałaby dodać, że Komisja 

Planowania dyskutowała na temat zasobów i stwierdziła, że w zasadzie posiadanie zasobów 

gminy, to przede wszystkim: lokale socjalne i zamienne oraz pomieszczenia tymczasowe. 

Komisja stwierdziła, że należy wziąć pod uwagę, aby budynek w Rosochackich można było 

zachować i nie sprzedawać. Zapotrzebowanie na lokale socjalne jest duże, według planu  

to 53 lokale socjalne. Pozbywanie się tego budynku, który według oględzin nie jest  

w takim stanie, żeby nie móc przeznaczyć go na lokale socjalne. Zaplanowane wybudowanie 

12 lokali nie zaspokoi potrzeb mieszkańców.  

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

odpowiedział, że w momencie opróżnienia lokalu, zostaną oszacowane koszty ewentualnego 

remontu budynku. Czasami jest tak, że lepiej jest wybudować nowy budynek niż remontować 

stary. Niemniej jednak rozważy propozycję, niczego w tym momencie nie wyklucza. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak  

odczytał projekt uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniego programu gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem Gminy Olecko na lata 2016-2020. 

 

Zapytał, czy są inne uwagi do projektu uchwały.  

 

Innych uwag nie zgłaszano.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

 

 Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 21, za podjęciem uchwały głosowało  

18 radnych, 3 radnych było przeciw. 

 

Rada podjęła uchwałę w sprawie uchwalenia wieloletniego programu gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem Gminy Olecko na lata 2016-2020. 

 

U c h w a ł a   Nr   ORN.0007.69.2015 

w załączeniu 

 

d) uznania wezwania do usunięcia naruszenia prawa za bezzasadne 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

poinformował, że w dniu 24 września 2014 r. Rada Miejska w Olecku podjęła uchwałę  

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla terenu położonego w Olecku przy ul. Zielonej. 21 września 2015 r.  

do Przewodniczącego Rady Miejskiej w Olecku wpłynęło pismo Romana J. dotyczące  

tej uchwały. Szczegóły omawiano na poszczególnych posiedzeniach Komisji. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

prosił o przedstawienie opinii komisji do projektu uchwały. 
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Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa  

– Leszek Stanisław Olszewski 

poinformował, że komisja przy 5 głosach wstrzymujących nie zaopiniowała projektu 

uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Wojciech 

Rejterada 

poinformował, że komisja przy 2 głosach za i 4 wstrzymujących pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Maria Wanda Dzienisiewicz 

poinformowała, że komisja przy 7 głosach wstrzymujących nie zaopiniowała projektu 

uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak  

odczytał projekt uchwały w sprawie uznania wezwania do usunięcia naruszenia prawa  

za bezzasadne. 

 

Zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – Maciej Juchniewicz 

poinformował, że Klub Radnych OKO będzie głosować przeciw tej uchwale nie dlatego,  

że jest źle skonstruowana, ale dlatego, by wyrazić protest przeciwko takiemu załatwianiu 

sporu sąsiedzkiego pomiędzy Panami. Sprawa ciągnie się długi czas, urząd powinien zrobić 

wszystko, mediować, by wypracować rozwiązanie tej sytuacji. 

 

Innych uwag nie zgłaszano.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

 

 Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 21, za podjęciem uchwały głosowało  

11 radnych, 7 radnych było przeciw, 3 radnych wstrzymało się od głosu. 

 

Rada podjęła uchwałę w sprawie uznania wezwania do usunięcia naruszenia prawa  

za bezzasadne. 

 

U c h w a ł a   Nr   ORN.0007.70.2015 

w załączeniu 

 

e) wyrażenia zgody na przystąpienie do realizacji zadania inwestycyjnego  

w ramach Programu rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej  

na lata 2016-2019 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

poinformował, że Gmina Olecko zamierza złożyć wniosek dotyczący przebudowy ulic 

Kiepury, Moniuszki, Szymanowskiego, Wieniawskiego w Olecku. Wartość inwestycji wynosi 

prawie 1 mln 200 tys. zł. Maksymalna wysokość dofinansowania jakie można otrzymać  

z Programu to 50 % wartości inwestycji.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

prosił o przedstawienie opinii komisji do projektu uchwały. 
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Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa  

– Leszek Stanisław Olszewski 

poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Wojciech 

Rejterada 

poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Maria Wanda Dzienisiewicz 

poinformowała, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak  

odczytał projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do realizacji zadania 

inwestycyjnego w ramach Programu rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej  

na lata 2016-2019. 

 

Zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały.  

 

Uwag nie zgłaszano.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

 

 Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 21, za podjęciem uchwały głosowało  

21 radnych. 

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie  

do realizacji zadania inwestycyjnego w ramach Programu rozwoju gminnej i powiatowej 

infrastruktury drogowej na lata 2016-2019. 

 

U c h w a ł a   Nr   ORN.0007.71.2015 

w załączeniu 

 

f) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

poinformował, że proponuje się pozostawienie stawek podatku od nieruchomości na poziomie 

z 2013 roku, z wyjątkiem 2 stawek. Autopoprawką, § 1 pkt 1 ppkt b otrzymuje brzmienie: 

„pod wodami powierzchniowymi stojącymi lub wodami powierzchniowymi płynącymi jezior 

i zbiorników sztucznych 4,58 zł od 1 ha powierzchni”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

prosił o przedstawienie opinii komisji do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa  

– Leszek Stanisław Olszewski 

poinformował, że komisja, uwzględniając autopoprawkę Burmistrza, jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Wojciech 

Rejterada 

poinformował, że komisja, uwzględniając autopoprawkę Burmistrza, jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
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Przewodnicząca Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Maria Wanda Dzienisiewicz 

poinformowała, że komisja, uwzględniając autopoprawkę Burmistrza, jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zwrócił się z prośbą o pozwolenie na nieodczytywanie treści projektu uchwały. 

 

Rada wyraziła zgodę, aby Przewodniczący Rady Miejskiej nie odczytywał projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak  

odczytał tytuł projektu uchwały z autopoprawką w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od nieruchomości. 

 

Zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały.  

 

Uwag nie zgłaszano.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

 

 Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 21, za podjęciem uchwały głosowało  

21 radnych. 

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie określenia wysokości stawek podatku  

od nieruchomości. 

 

U c h w a ł a   Nr   ORN.0007.72.2015 

w załączeniu 

 

g) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

poinformował, że proponuje się pozostawienie stawek podatku od środków transportowych 

na poziomie z 2013 roku. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

prosił o przedstawienie opinii komisji do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa  

– Leszek Stanisław Olszewski 

poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Wojciech 

Rejterada 

poinformował, że komisja przy 5 głosach za i 1 wstrzymującym pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Maria Wanda Dzienisiewicz 

poinformowała, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zwrócił się z prośbą o pozwolenie na nieodczytywanie treści projektu uchwały. 
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Rada wyraziła zgodę, aby Przewodniczący Rady Miejskiej nie odczytywał projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak  

odczytał tytuł projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych. 

 

Zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały.  

 

Uwag nie zgłaszano.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

 

 Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 21, za podjęciem uchwały głosowało  

21 radnych. 

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie określenia wysokości stawek podatku  

od środków transportowych. 

 

U c h w a ł a   Nr   ORN.0007.73.2015 

w załączeniu 

 

h) zmiany budżetu gminy na 2015 rok 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

poinformował, że plan dochodów i wydatków ogółem zwiększa się o kwotę 107.555,91 zł.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

prosił o przedstawienie opinii komisji do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa  

– Leszek Stanisław Olszewski 

poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Wojciech 

Rejterada 

poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Maria Wanda Dzienisiewicz 

poinformowała, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak  

odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2015 rok. 

 

Zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały.  

 

Uwag nie zgłaszano.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

 

 Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 21, za podjęciem uchwały głosowało  

21 radnych. 
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Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie zmiany budżetu gminy na 2015 rok. 

 

U c h w a ł a   Nr   ORN.0007.74.2015 

w załączeniu 

 

Na tym punkt zakończono.  

 

Do punktu 10 – „Głos wolny, wolność ubezpieczający”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, czy ktoś z mieszkańców chciałby zabrać głos. 

 

Elżbieta Mazurek – członek Oleckiej Rady Seniorów 

podziękowała władzom miasta za powołanie jej do składu Oleckiej Rady Seniorów 

jednocześnie licząc na owocną współpracę.  

Zgłosiła następujące wnioski: 

 w związku z usunięciem koszy na śmieci w centrum miasta przy wszystkich 

przejściach zapytała dlaczego ich nie ma i gdzie obecnie znajdują się te kosze  

oraz czy jest możliwość postawienia ich z powrotem. Przedmiotową sprawę zgłaszała 

wcześniej w urzędzie, ale otrzymała odpowiedź, że kosze i tak nie będą postawione,  

bo są do nich wrzucane śmieci komunalne, 

 zapytała, kto ma wgląd w to, w jaki sposób są przygotowywane miejsca  

dla bezdomnych. Obecnie osoby te ogrzewają się przy LOK, paląc tam ogniska. 

Niedługo będzie bardzo zimno, dlatego wnioskuje, by zajrzeć w miejsca,  

gdzie przebywają bezdomni i ewentualnie coś w tym kierunku zrobić. 

 

Mieszkanka gminy Olecko nr 1 

odnosząc się do wypowiedzi w sprawie usług opiekuńczych powiedziała, że obecnie została 

założona Spółdzielnia Socjalna. Pan Burmistrz wspominał, że nikt nie zgłasza się  

ze skargami. Być może starsza osoba nie przyjdzie ze skargą, ponieważ będzie się bała  

zabrania opieki. Dodała, że firma świadcząca dotychczas usługi opiekuńcze zatrudnia około 

30 osób, 5 lub 6 z nich jest zatrudniona na umowę o pracę, reszta pracuje „na czarno”  

bądź są to umowy-zlecenia. Niedawno skończyła się następna sprawa sądowa z tą firmą, 

gdzie 2,5 roku opiekunki wygrały, czekają na orzeczenie sądu w sprawie następnego pół roku. 

Prosiła samorząd o wsparcie ich w działaniach. Wie, że osoba z zewnątrz, która ewentualnie 

przystąpi do przetargu zatrudni osoby z Olecka. Każda z nich pójdzie do pracy nawet  

za tysiąc złotych i bez składek, dlatego że do tej pory są bez pracy. Zdaje sobie sprawę,  

że jako mała Spółdzielnia nie mają szans na wygranie przetargu. We wtorek przyniesie  

do wglądu Panu Burmistrzowi protokół z rozprawy, podczas której właściciel firmy 

świadczącej usługi opiekuńcze powiedział, że Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej 

stwierdził, że lepiej osób nie zatrudniać z tego względu, że się upominają o umowę o pracę. 

Byli na spotkaniu, podczas którego zaoferowano im stawkę 5 zł/h i ewentualnie umowy 

-zlecenie, a składki takie jak u poprzedniego pracodawcy, czyli 250 złotych rocznie. 

Poprzedni właściciel zrezygnował z funkcji prezesa tej firmy ponieważ wie, że jak się usunie, 

firma będzie mogła dalej funkcjonować, bo on ma już za dużo spraw sądowych. 

 

Sołtys Sołectwa Świdry – Ryszard Makarewicz 

zgłosił następujące wnioski: 

 wnioskuje o interwencję w sprawie skarpy przy drodze z Gąsek do Świder. W wyniku 

wykopów przez osobę, która niedawno kupiła działkę, po opadach deszczu  

glina zsuwa się na drogę, 
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 na prośbę Pani Dyrektor Szkoły Podstawowej w Gąskach wnioskuje o naprawę 

nawierzchni drogi oraz o przycięcie krzaków w obrębie przystanku autobusowego. 

 

Mieszkanka gminy Olecko nr 2 

chciałaby dodać, że nie tylko poprzedni pracodawca przegrał sprawę w Sądzie Pracy,  

ale przegrał również w ZUS Białystok za nieodprowadzanie składek. Obecnie złożył apelację. 

Wiele opiekunek, które dowiedziały się o utworzeniu spółdzielni zgłasza się do nich z chęcią 

nawiązania współpracy. Prosiła Radnych i Burmistrza, aby zlecenie usług było według 

klauzuli społecznej. 

 

Roman J. 

odniósł się do wypowiedzi prawnika i powiedział, że zamiast straszyć go sądem powinien 

odpowiedzieć merytorycznie na jego wątpliwości. 

 

Sołtys Sołectwa Zatyki – Remigiusz Arciszewski 

zgłosił następujące wnioski: 

 ponownie zgłasza wniosek dotyczący dokończenia drogi wewnętrznej do budynku 

socjalnego, ponieważ nic się nie dzieje w tej sprawie, 

 ponownie wnioskuje o informację w sprawie sterylizacji zwierząt domowych,  

czy będzie ona dofinansowywana z budżetu gminy. 

Informacyjnie podał numer telefonu do wykonawcy zajmującego się frezowaniem korzeni 

drzew. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – Maciej Juchniewicz 

na podstawie Regulaminu Rady Miejskiej w Olecku przekazał do protokołu sesji imienną 

kartę głosowań Klubu Radnych OKO.  

 

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, iż porządek sesji został wyczerpany. 

Zamknął obrady sesji Rady Miejskiej w Olecku. 

 

 

 

 

          Protokołowała                  Przewodniczący Rady Miejskiej 

 

      Karolina Kuskowska        Karol Sobczak        


